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PROTOKÓŁ  Nr XXVI/2013 
XXVI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 8 maja 2013 roku. 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 40.    

 
XXVI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXVI sesji.  
Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych. 
Nieobecny: radny Zbigniew Reducha  
                    
W sesji ponadto uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pan Jan Homa                             - Starostwo Powiatowe w Kwidzynie 
7. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
8. Pani Małgorzat Sejka                  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
9. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Andrzej Zwolak                   - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, wstrzymał 
się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXV sesji. 
4. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacji dróg gminnych, powiatowych i 

wojewódzkich na terenie gminy Ryjewo w roku 2012 oraz plany na rok 2013. 
5. Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2012r. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ryjewie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Ryjewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Ryjewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia 2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 
lata 2013-2024. 

12. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXV  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXV sesji z 
dnia 5 kwietnia 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi 
do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo przyjęła 
jednogłośnie (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0)  protokół  z  XXV  sesji z dnia 5 kwietnia 
2013 roku. 
 
Ad.4. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacji dróg gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich na terenie gminy Ryjewo w roku 2012 oraz plany na rok 
2013. 
 
Pan Jan Homa: Prace na drogach powiatowych rozpoczęły się dosyć późno z uwagi na długą 
zimę. Wszystkie drogi powiatowe, które są na terenie gminy Ryjewo zostały połatane, jeżeli 
wystąpi potrzeba wykonania dodatkowych prac to na pewno na te drogi wrócimy. W 2012 
roku drogi powiatowe na terenie gminy Ryjewo były wykonywane jako ostatnie dlatego też 
dopiero na jesieni po przesunięciu środków finansowych udało się naprawić drogę powiatową 
w Pułkowicach. Zdajemy sobie sprawę z tego, że stan wielu dróg powiatowych jest zły                      
a naprawa ich wymaga dużych nakładów finansowych.  Od 2012 roku Starostwo przygotowuje 
powiatowy program dotyczący modernizacji dróg powiatowych. Program został przestawiony 
reprezentantom wszystkich gmin z terenu powiatu jak i wszystkim Sołtysom. Zgodnie                       
z programem, I etap modernizacji dróg powiatowych został już zakończony. Zmodernizowana 
została droga powiatowa relacji Straszewo - Trzciano – Kwidzyn. Weryfikowane są drogi do II 
etapu. Pod uwagę bierze się min. natężenie ruchu oraz ilość wypadków drogowych.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Cieszymy się bardzo z tego, że drogi powiatowe w naszej gminie 
tak szybko zostały połatane, w szczególności droga na Pułkowice, ale to spowodowało, że ta 
druga droga została zniszczona i teraz po załataniu, owszem jest lepiej, ale mimo wszystko nie 
jest dobrze. Jakość tego łatanie nie jest idealna i drogi szybko wracają do stanu poprzedniego, 
tym bardziej, że jest na niej duży ruch.  
 
Pan Jan Homa: Jechałem ta drogą dziś i jest ona w bardzo dobrym stanie.  My co roku 
badamy natężenie ruchu i nie jest to droga często uczęszczana.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Może badanie natężenia ruchu na tej drodze było wykonywane w 
okresie gdy była ona w złym stanie i dlatego nie było na niej ruchu, a tak naprawdę jest to 
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droga często uczęszczana. Naprawiono również  skrzyżowanie na Dubiel, bo długo na to 
czekaliśmy. Najgorzej jest teraz z drogą na Orkusz, ona po gruntownym remoncie wytrzymuje 
miesiąc, półtora i sytuacja się powtarza. Czy jest jakieś rozwiązanie dla tej drogi ? 
 
Pan Jan Homa: Z uwagi na fakt, iż jest to droga gruntowa, to taka sytuacja będzie się 
powtarzać w szczególności w okresach gdy intensywnie jeździ po nich ciężki sprzęt. Wiemy 
przecież dobrze jak dwa lata temu poczyniono dewastacje na tej drodze przy wywozie drewna 
z lasu.  
 
Przewodniczący Rady: W ostatnim czasie jako radni słyszeliśmy od mieszkańców wiele 
uwag na temat stanu dróg, ale musimy pamiętać, że drogi na terenie naszej gminy składają się 
z dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych. My jako Gmina nie możemy remontować, 
czy naprawiać dróg powiatowych czy wojewódzkich. Wiem, że mieszkańcom trudno jest to 
zrozumieć, ale musimy zwracać na to uwagę. Wszyscy wiemy, w jak tragicznym stanie są 
drogi wojewódzkie na naszym terenie, powstają wręcz wyrwy, które mogą uszkodzić auta. 
Wielokrotnie interweniowaliśmy u Marszałka. W ostatnim czasie Zastępca Wójta przedstawił 
Marszałkowi nagranie wideo ze stanem naszych dróg, ale niestety nic konkretnego to nie 
przyniosło. W Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Sztumie brakuje na samo łatanie dziur na 
terenie działalności Zarządu sztumskiego ok 2 mln.zł.  
 
Pan Józef Gutowski: Obiecano nam, że łatanie dziur zacznie się po 20 maja, ale tak naprawdę 
nie wiemy, czy będzie to 20 maja czy może początek czerwca. Na dolnym terenie naszej 
gminy prace remontowe rozpoczęły się dopiero na jesieni tak więc trudno powiedzieć nam jak 
sprawa będzie wyglądała w tym roku. Z informacji które nam przekazano wiemy, że na pewno 
w planach jest łatanie drogi wojewódzkiej w kierunku Sztumu.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Powstaje dokument o nazwie Strategia Rozwoju Województwa 
Pomorskiego na lata 2013-2020,  w której w dziale dotyczącym transportu jest zapis mówiący 
o tym, że na terenie powiśla jest zbyt wiele dróg wojewódzkich, nie mających charakteru dróg 
wojewódzkich. W związku z tym występuje obawa, że drogi te Marszałek będzie chciał 
przekazać gminom czy powiatom. Niestety w Strategii tej, do remontu, nie ma wpisanej żadnej 
drogi wojewódzkiej z terenu gminy Ryjewo. Jedyna droga z terenu całego powiatu to droga 
relacji Prabuty - Kwidzyn.  
 
Radna Barbara Wolak: Droga wojewódzka nr 607 czyli ul. Grunwaldzka, od wysokości nr 
19 jest w strasznym stanie. Dziury są wielkości od 15 cm do pół metra. Jazda choćby rowerem 
na tej drodze jest bardzo niebezpieczna. Mieszkańcy skarżą się, że nic w tej sprawie nie jest 
robione. Błędem jest sposób w jaki dziury na tej drodze są łatane. Jak robi się to sprzętem 
profesjonalnym to wszystko jest w porządku, ale jak dziury ubija się nogą to one nie 
wytrzymują nawet jednego sezonu. Wydaje mi się, że powinniśmy stale monitować i zwracać 
Zarządowi uwagę na te drogi, to może kiedyś w końcu je naprawią.   
 
Przewodniczący Rady: Proponuje byśmy wraz z Wójtami spotkali się z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich i porozmawiali o konkretnych drogach.  
 
Radny Jerzy Luty: Chciałbym, wrócić do petycji składanej przez mieszkańców Benowa z 
ostatniej sesji. Mam możliwość w sobotę przy okazji spotkania Fundacji Powiślańskiej 
porozmawiać z Marszałkiem. Na pewno przekażę dokumentację z prac przy I etapie drogi w 
Benowie jak i dokumentację dotyczącą II etapu. Będę chciał również umówić jakieś spotkanie 
z Marszałkiem byśmy mogli wspólnie porozmawiać o stanie dróg wojewódzkich na naszym 
terenie.   
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Przewodniczący Rady: A jak sytuacja wygląda z drogami gminnymi? 
 
Pan Józef Gutowski: Jak co roku po sezonie zimowym drogi w sołectwach były profilowane, 
równane i wałowane. Prace wykonywano ze środków przeznaczonych w funduszu sołeckim.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym podziękować za naprawę drogi asfaltowej na Orkusz, 
bo gdyby się tego nie zrobiło, to byłoby coraz gorzej. Niestety w czasie gdy ta droga była 
uszkodzona wszyscy jeździli naszą drogą i teraz to ona wymaga remontu. 
 
Radna Barbara Wolak: Chciałabym również podziękować za wyrównanie Wesołej i 
Krańcowej. Wydaje się, że teraz póki jest sucho, z tymi drogami jest wszystko dobrze ale 
warto by było nawieźć gruzu by dobrze je utwardzić.  
 
Ad.5. Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 
2012r. 
 
Pan Józef Gutowski: Rada Gminy Ryjewo zgodnie z ustawą o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie z dnia 29 grudnia 2010 roku uchwaliła Wieloletni Program 
Współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 2012-2015. 
Zgodnie z powyższym dnia 19 stycznia 2012 roku ogłoszono otwarty konkurs na realizację 
zadań publicznych, który był publikowany w BIP,  na stronie internetowej Urzędu Gminy w 
Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs obejmował zadania: 

1. Kultura fizyczna i sport , prowadzenie sekcji piłki ręcznej juniorów. Propagowanie oraz  
stwarzanie warunków do rozwoju sportu w gminie poprzez: 
- prowadzenie sekcji piłki nożnej juniorów i seniorów, tenisa stołowego, piłki siatkowej 
- organizacja rozgrywek sportowych dla uczniów i dorosłych 
- propagowanie pozalekcyjnych zajęć sportowych 
-uczestnictwo w imprezach organizowanych na obszarze działania samorządu terytorialnego 
oraz poza nim 
- promowanie gminy poprzez sport. 
Wysokość środków na realizację zadania w 2012 roku wynosiła 120.000,00 zł. 

 
2. W zakresie oświaty i wychowania. Program zajęć socjoterapeutycznych, plastycznych, 
sportowych, kulinarnych oraz rękodzieła dla dzieci z terenu Gminy Ryjewo. Wysokość 
środków na realizację zadania w 2012 r. wynosi 16.200,00 zł. 

Zarządzeniem Wójta Gminy Ryjewo Nr 8/12 z dnia 13 lutego 2012 roku powołano Komisję 
Konkursową uprawnioną do wyłonienia ofert z zakresu realizacji zadań pożytku publicznego 
na 2012 rok. W skład komisji konkursowej weszły cztery osoby - pracownicy Urzędu Gminy 
w Ryjewie. Na ogłoszony konkurs złożono pięć ofert. Oferty wpłynęły w terminie i spełniały 
wymogi ogłoszonego konkursu na realizację zadań publicznych. Komisja konkursowa 
pozytywnie zaopiniowała wszystkie złożone oferty i zaproponowała przyznać środki na 
wsparcie zadań dla następujących organizacji pozarządowych: 

1.  Gminny Uczniowski Klub Sportowego „BELLATOR” Ryjewo – 30.000 zł 
2.   Gminny Klubu Sportowy Ryjewo „Relax” - 55.000 zł 
3. Klub Sportowy ”RODŁO” Trzciano -  17.000 zł 
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4. Straszewski Klubu Sportowy „CZARNI” Straszewo - 12.000 zł 
5. Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc” Barcice  6.000 . 
 
Radna Barbara Wolak: Na wczorajszym posiedzeniu Komisji omawialiśmy temat klubów 
sportowych i niestety nie obecni byli, po raz kolejny przedstawiciele klubów z Trzciana i ze 
Straszewa. Na spotkaniu był tylko Relaks Ryjewo. Wydaje się, że z uwagi na przekazywanie 
dotacji z Gminy dla tych klubów wskazane byłoby choć raz do roku przyjść na Komisję i 
przedstawić sprawozdanie. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 
Ryjewie. 
 
Pan Adam Mączyński: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie mieści się przy ul. 
Lipowej 1 w budynku Urzędu Gminy. Pomieszczenia Ośrodka znajdują się na parterze i są 
przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Pracownicy GOPS realizują zadania z ustawy o 
pomocy społecznej, ustawy o świadczeniach rodzinnych i świadczeniach z funduszu 
alimentacyjnego, ustawy o dodatkach mieszkaniowych oraz ustawy o wspieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej. W Ośrodku pracuje 3 specjalistów pracowników socjalnych, 2 
inspektorów do spraw świadczeń rodzinnych, asystent rodziny, główna księgowa oraz 
kierownik. Wszyscy pracownicy zatrudnieni w Ośrodku posiadają kwalifikacje i wykształcenie 
niezbędne do wykonywania swoich zadań. Na terenie gminy Ryjewo zamieszkuje 5.824 osoby 
(dane na dzień 31.12.2012 r.) Ośrodek spełnia przesłanki ustawy o pomocy społecznej i 
zatrudnia 1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców. Celem działania Ośrodka Pomocy 
Społecznej jest m.in. pomoc w uzyskaniu samodzielności rodzinom zamieszkałym na terenie 
Gminy Ryjewo. W celu realizacji ustawy o świadczeniach rodzinnych oraz ustawy o 
świadczeniach z funduszu alimentacyjnego w Ośrodku zatrudnionych jest 2 inspektorów do 
spraw świadczeń rodzinnych. Zadania z ustawy o wspieraniu rodzin i systemie pieczy 
zastępczej od stycznia 2012 r. realizuje zatrudniony w Ośrodku asystent rodziny.  Od kilku lat 
liczba rodzin korzystających ze wsparcia Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie utrzymuje 
się na stałym poziomie i wynosi około 430 rodzin, w których żyje około 1200 osób. Pomocą 
objęte są osoby dorosłe oraz dzieci, które korzystają przede wszystkim z posiłków. Liczba 
osób, do których trafia bezpośrednio pomoc, kształtuje się od 670 do 751 osób. Najczęstszą 
przyczyną przyznania pomocy jest bezrobocie. Z tej przyczyny z pomocy Ośrodka korzysta 
średnio co roku 260 rodzin. Kolejną liczną grupą są rodziny, w których występuje 
niepełnosprawność – średnio 123 rodziny. Od 2010 roku zmniejszyła się liczba osób 
korzystających z zadań zleconych gminie. Zasiłki stałe przyznawane z tytułu 
niepełnosprawności oraz z tytułu wieku stały się zadaniem własnym gminy. W ogólnych 
statystykach liczba rodzin korzystających ze wsparcia Ośrodka nie uległa zmianie. W gminie 
Ryjewo kładzie się szczególny nacisk na dożywianie dzieci w szkole. Zgodnie z Programem 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” z dożywiania mogą korzystać dzieci z rodzin, gdzie 
dochód rodziny nie przekracza 150% kryterium ustalonego zgodnie z ustawą o pomoc 
społecznej. Zauważając potrzebę dożywiania większej liczby dzieci Rada Gminy podniosła 
kryterium przyznania takiej formy pomocy do 200% kryterium dochodowego.  Niepokojącym 
zjawiskiem jest liczba osób korzystających ze schronienie. Bezdomność od kilku lat 
sukcesywnie wzrasta. W celu realizacji zadań nałożonych na Ośrodek osoby pozbawione 
„dachu nad głową” kierowane są do Stowarzyszenia dla osób bezdomnych „AGAPE” w 
Borowym Młynie. Zauważalna jest również wzrastająca liczba osób kierowanych do domów 
pomocy społecznej. W 2011 r. gmina współfinansowała pobyt 11 osób w takich placówkach. 
W 2012 roku było to już 14 osób. Należy zakładać, iż liczba ta z każdym rokiem będzie się 
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zwiększać. Wynika to m.in. ze zmiany typu rodziny z wielopokoleniowych na jedno - 
dwupokoleniowe oraz danych demograficznych, z których wynika, iż jesteśmy 
społeczeństwem „starzejącym się”. W związku z rosnącymi kosztami utrzymania rodzin z roku 
na rok przeznacza się na pomoc w formie zasiłków celowych i okresowych coraz większe 
środki finansowe. W 2010 r. na ten cel przeznaczono 538 tys. zł., w kolejnym 604 tys. zł., w 
2012 r. była to kwota 642 tys. zł. Środki finansowe na zasiłki stałe kształtowały się od kilku lat 
na tym samym poziomie - około 265 tys. zł. W 2013 r. zakłada się wzrost wydatków na ten cel, 
ponieważ zauważalny jest wzrost liczby świadczeniobiorców oraz w październiku 2012 r. 
podwyższono kryterium dochodowego uprawniające do pobierania świadczeń. Zauważalny 
jest wzrost wydatków na dodatki mieszkaniowe. W 2009 r. na dodatki te wydatkowano – 109 
tys. zł., w kolejnym roku 101 tys. zł., w 2011 r. była to kwota 80 tys. zł. a w 2012 r. wzrosła do 
110 tys. zł. Bezpośredni wpływ na zwiększenie wydatkowanej na ten cel kwoty mają przede 
wszystkim pogarszająca się sytuacja finansowa rodzin, wysokie bezrobocie oraz wzrastające 
koszty związane z utrzymaniem mieszkania. Największym działem, jakim zajmuje się tut. 
Ośrodek, są świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego. W 2009 r. na ten 
cel wydatkowano dotację z budżetu państwa w wysokości 1.962 tys. zł., w kolejnym roku była 
to kwota 2.359 tys. zł., w 2011 r. – 2.451 tys. zł., a w 2012 r. – 2.541 tys. zł.   
 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXVI/168/13 z dnia 8 
maja 2013 roku w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXVI/169/13 z dnia 8 maja 2013 
roku w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu. 
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Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Zastępca Wójt Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXVI/170/13 z dnia 8 maja 2013 
roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania z 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ryjewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXVI/171/13 z dnia 8 maja 2013 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 
2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/149/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Ryjewo na lata 2013-2024. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXVI/172/13 z dnia 8 maja 2013 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 
2012 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2013-
2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
• 9.04.2013r. odbyło się spotkanie w zarządzie Dróg Wojewódzkich dot. stanu dróg tej 

kategorii. Dyrektor Zarządu odpowiadając na nasze pytanie jednoznacznie oznajmił iż 
czeka na przesunięcie finansów z Urzędu Marszałkowskiego; 

• 11.04.2013r. w Barcicach odbyło się zebranie wiejskie. Mieszkańcy pytali o 
wprowadzanej nowej ustawie śmieciowej, kiedy zostaną naprawione drogi asfaltowe na 
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terenie sołectw oraz naprawę dróg gminnych. Drogi gminne naprawiane są w każdym 
sołectwie, to rada sołecka decyduje, które drogi są naprawiane i w jakim czasie; 

• 12.04.2013r. na zamku w Kwidzynie odbyło się uroczyste wręczenie statuetek Starosty i 
Przewodniczącego Rady Powiatu; 

• 15.04.2013r.odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami a dotyczyło stworzenia warunków 
podatkowych do tworzenia  i prowadzenia firm; 

• 17.04.2013r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej na której przedstawiono sytuację 
finansową szkół; 

• 26.04.2013r. na spotkaniu z Panią Edyta Jaworską przedstawicielem Dziennika 
Bałtyckiego zostało podpisane porozumienie o udziale w konkursie plastycznym dzieci 
pt.” To mnie nie kręci”. Jest to konkurs który realizowany jest przez program Gminnej 
komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

• 30.04.2013r.odbyło się  spotkanie z przedstawicielami Eko Inicjatywy a dotyczyło 
nasadzeń drzew przy drogach gminnych; 

• 6 - 7.05.2013r. odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, które zostały 
zapoznane z materiałami przedstawionymi na dzisiejszej sesji Rady Gminy.   

 
Ad.13/14. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Jerzy Paradowski: Odpowiadając na pytanie radnej, czemu nie było przedstawicieli 
klubów sportowych na posiedzeniu komisji. Trzeba spojrzeć na to jak się rozdziela pieniądze. 
Jak się ma 55 tyś. zł do 17 tyś. zł? Później nie ma się co dziwić, że jest jakaś złość między 
klubami, a ja sam byłem na meczu i Trzciano nawet ostatnio wygrało z Ryjewem. I tak później 
jest, że niektórzy to tak jak w nazwie grają tylko dla relaksu. Chciałbym korzystając z 
obecności radnych powiatowych zapytać, bo pewnie coś więcej wiedzą jak wygląda sprawa z 
otwarciem mostu? 
   
Pan Andrzej Zwolak: najprawdopodobniej most zostanie otwarty na początku sierpnia, trwają 
teraz odbiory prac budowlanych. 

Ad.15. Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono.  
 
Ad. 16. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXVI sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 
 

 

 


